

# Meberine

## Film Coated Tablets

### **Prescription Only Medicine**

#### **Composition:**

Each film coated tablet contains:  
Mebeverine HCl      135 mg

#### **Therapeutic Activity:**

Antispasmodic; gastro-intestinal smooth muscle relaxant.

#### **Indication:**

For the symptomatic treatment of irritable bowel syndrome and other conditions usually included in this grouping, such as: Chronic irritable colon, spastic constipation, mucous colitis, spastic colitis. Mebeverine is used to treat the symptoms of these conditions, such as: Colicky abdominal pain and cramps, non-specific diarrhoea (with or without alternating constipation) and flatulence.

#### **When Should Not This Preparation Be Used:**

Meberine is contraindicated in the following cases:

- Patients allergic to mebeverine HCl
- Children under 18 years of age.

#### **Side Effects:**

In addition to the desired effects of Meberine, some very rare side effects may occur during the course of treatment, such as: allergic reactions, these may include inflamed or reddened skin, itching or skin rashes, indigestion, dizziness, insomnia, anorexia, headache, decrease in pulse rate, constipation, heartburn, and general malaise. If you develop swelling of the face, lips and/or tongue, stop taking the medicine and contact your physician immediately.

If any of the above side effects gets serious or if you notice any side effects not listed in this leaflet, inform your physician.

#### **Warnings:**

Meberine film coated tablets contain sodium and lactose so consideration should be given to patients having hypertensive disease or allergic to lactose.

#### **Drug Interactions:**

If you are taking another medicine concomitantly or if you have just finished treatment with another medicine, inform your physician in order to prevent hazards and lack of efficacy resulting from drug interactions.

#### **Do Not Take This Medicine Without Consulting Your Physician Before Starting Treatment:**

- If you are pregnant, breast-feeding or planning to become pregnant
- If you have had any disease of the bowel, apart from irritable bowel syndrome (IBS)
- If you have kidney, liver, and/or heart disease.

**To Avoid Poisoning:**

1. Keep the medicine out of the reach of children
2. If an excessive dose is taken or if a child swallowed the medication accidentally, seek help at an emergency and take the remaining medicine with you
3. Do not induce vomiting without consulting the physician
4. Do not take your medication in the dark, always read the label and make sure you are taking the right medication
5. Always notice the expiry date and never use the medicine after the mentioned date
6. Avoid exposure of the drug to excessive heat and humidity during storage
7. Use the drug only as prescribed. In case any adverse effect not mentioned in this leaflet develops, discontinue use and consult your physician.

**Dosage And Directions For Use:**

- The dose shall be defined by the physician
- The usual dose for adults and children over 18 years of age is one tablet three times daily
- If symptoms do not go away within 14 days refer to your physician
- This medicine should be stopped gradually
- Consult your physician if Irritable Bowel Syndrome (IBS) symptoms continue for more than two weeks
- Meberine film coated tablets are best taken 20 minutes before meals
- Do not chew the tablets. Swallow Meberine film coated tablet with a glass of water.

**Missed Dose:**

- Take the missed dose as soon as you remember, unless it is almost the time for your next dose, skip the missed one and continue as your regular dose schedule
- Do not double the dose to make up the missed dose.

**Storage:**

Store at temperature between 15-30°C, in the outer package.

**Presentation:**

A box of 20 film coated tablets.



**Beit Jala Pharmaceutical Co.**

81, Al-Madaress Str.

P.O.Box 58

Beit Jala - Palestine

<http://www.beitjalapharma.com>

# مبيرين أقراص مغلفة

## ملزم بوصفة طبية

### التركيبة الدوائية:

يحتوي القرص المغلف الواحد على:  
هيدروكلوريد الميبيفيرين ١٣٥ ملغم

### الفاعلية العلاجية:

مضاد للتشنج، مرخي لعضلات الجهاز الهضمي الملساء.

### الاستعمالات:

لعلاج أعراض متلازمة القولون العصبي وغيرها من الحالات التي تدرج عادة في هذه المجموعة، مثل: القولون العصبي المزمن، الإمساك التشنجي، التهاب القولون المخاطي، التهاب القولون التشنجي. يستخدم الميبيفيرين لعلاج أعراض هذه الحالات، مثل: ألم ومغص وتشنجات في البطن، إسهال غير محدد (مع أو بدون إمساك بالتناوب) وانتفاخ البطن.

### متى يمنع استعمال هذا العلاج:

يمنع استخدام مبيرين في الحالات التالية:  
- للمرضى الذين لديهم حساسية معروفة لهيدروكلوريد الميبيفيرين  
- للأطفال الذين تقل أعمارهم عن ١٨ سنة.

### الأعراض الجانبية:

إضافة إلى التأثيرات العلاجية المرغوبة للمبيرين، قد تحدث بعض الأعراض الجانبية النادرة جداً خلال فترة العلاج، مثل: تفاعلات الحساسية تتضمن التهاب أو احمرار الجلد، حكة أو طفح جلدي، صعوبة في الهضم، دوار، ارق، فقدان الشهية، صداع، انخفاض معدل النبض، امساك، حرقة وتوعك عام. إن حدث انتفاخ في الوجه، الشفاه و/أو اللسان، توقف عن تناول الدواء و راجع طبيبك حالاً.

إذا تطورت أي من الأعراض الجانبية المذكورة أعلاه بشكل جدي أو إذا لاحظت أي أعراض جانبية غير مذكورة في هذه النشرة، فأعلم طبيبك بذلك.

### التحذيرات:

أقراص مبيرين المغلفة تحتوي على الصوديوم واللاكتوز لذلك يجب الحذر من قبل المرضى الذين يعانون من ارتفاع ضغط الدم أو الحساسية من مادة اللاكتوز.

### التفاعلات بين الأدوية:

إن كنت تستخدم دواءً آخرًا في نفس الوقت أو إذا كنت قد انتهيت مؤخرًا من استخدام علاجاً آخر، فأعلم طبيبك بذلك لتجنب المخاطر و نقص نجاعة العلاج التي قد تنتج من التفاعلات بين الأدوية.

### لا تستخدم هذا الدواء دون استشارة طبيبك قبل بدء العلاج:

- إن كنت حاملاً، مرضعاً أو تخططين للحمل
- إن كنت قد عانيت من أي مرض في الأمعاء، غير متلازمة القولون العصبي

• إن كنت تعاني من مرض في الكلى، الكبد و/أو القلب.

### لتجنب التسمم:

١. احفظ الأدوية بعيداً عن متناول أيدي الأطفال
٢. إذا تناولت جرعة زائدة أو إن ابتلع طفل الدواء عن طريق الخطأ، فعليك مراجعة قسم الطوارئ مع أخذ الكمية المتبقية من الدواء
٣. لا تحاول إحداث التقيؤ دون استشارة الطبيب
٤. لا تتناول دواءك في الظلام واقرأ التعليمات لتتأكد أنك تأخذ الدواء الموصوف لك
٥. تأكد دائماً من تاريخ نهاية صلاحية الدواء ولا تأخذ الدواء بعد تاريخ الانتهاء المذكور
٦. تجنب تعريض الدواء للحرارة والرطوبة الشديديتين خلال فترة التخزين
٧. تناول الدواء حسب الوصفة فقط. في حالة ظهور أي أعراض جانبية غير واردة في النشرة، توقف عن استخدام العلاج واعلم طبيبك.

### الجرعة وتعليمات الاستخدام:

- يتم تحديد الجرعة من قبل الطبيب المعالج
- الجرعة الاعتيادية للبالغين والأطفال فوق سن الثامنة عشر من العمر هي قرص واحد ثلاث مرات يوميا
- إذا لم تتحسن الأعراض خلال ١٤ يوم، راجع طبيبك
- يجب أن تتوقف عن استخدام هذا الدواء تدريجياً
- استشر طبيبك في حال استمرت أعراض متلازمة القولون العصبي لأكثر من أسبوعين
- يفضل تناول اقراص ميبيرين المغلفة قبل ٢٠ دقيقة من تناول الطعام
- لا تمضغ الاقراص. ابتلع قرص ميبيرين المغلف مع كأس من الماء.

### في حال نسيان تناول الجرعة في الوقت المحدد:

- خذ الجرعة المنسية حالما تتذكر، إلا إذا إقترب موعد الجرعة الثانية، اترك الجرعة المنسية واكمل حسب جدول الجرعات الاعتيادي
- لا تقم بمضاعفة الجرعة لتعويض الجرعة المنسية.

### التخزين:

احفظ الدواء على درجة حرارة ما بين ١٥ - ٣٠°م، في عبوته الخارجية.

### العبوة:

علبة تحتوي على ٢٠ قرص مغلف.



شركة بيت جالا لصناعة الأدوية

شارع المدارس رقم ٨١

ص . ب ٥٨

بيت جالا - فلسطين

<http://www.beitjalapharma.com>